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WKC-reflectie op MONS-jaarplan NZO 

 
In de WKC- bijeenkomst van 11 april is het MONS-jaarprogramma besproken, daarbij zijn 
de volgende punten naar voren gekomen.  

1. Er staat weinig in over onderzoek naar de effecten van aquacultuur op het 
systeem: wat is de interactie met de Noordzee en hoe verandert het ecosysteem 
bij verdere opschaling van aquacultuur. Dit is vooral belangrijk omdat 
aquacultuur een activiteit is die wordt gestimuleerd vanuit verschillende 
ministeries. In het huidige programma wordt te weinig gedaan om de effecten 
van deze ontwikkelingen goed in kaart te brengen. Dit behoeft uitbreiding.   

2. Daarnaast is de WKC van mening dat onderzoek naar de invloed van technische 
ontwikkelingen, zoals ontwikkelingen binnen windmolenparken, te weinig naar 
voren komt in het programma.  

3. Ook wordt geconstateerd dat ten opzichte van wat eerder is voorgesteld door de 
KKN (KNAW Klankbordcommissie NZO) als onderzoeksprogramma in zijn geheel, 
de huidige versie van MONS wel erg mager is.  De WKC beveelt aan om een 
volwaardig Noordzeebreed Monitorings en Onderzoek Programma (MONZA) in 
te richten, met voldoende vaste meetpunten en begeleidend detail-onderzoek 
(zie de bijgesloten pdf voor een aanzet).  

4. Verder vindt de WKC dat het jaarplan op sommige punten ad hoc overkomt. Er 
wordt gesproken van een integraal onderzoeksprogramma maar het 
overkoepelende framework van de onderzoeken mist.  De WKC leden geven aan 
dat een systeembenadering meer op zijn plek was geweest.  

5. Er is gereflecteerd op het doel van MONS. MONS wordt gedaan om ook 
weloverwogen beleidskeuzes te kunnen maken. Echter begint het door het hoge 
tempo van de ontwikkelingen meer te lijken op effectstudies die niet gaan leiden 
tot veranderingen in beleidskeuzes. Hierbij wordt ook aangevuld dat er bindende 
internationale doelen komen voor biodiversiteit, dit gaat om biodiversiteit in zijn 
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geheel. Hierbij is dus ook de juiste informatie van het functioneren van de 
Noordzee als ecosysteem nodig. Dit zou een argument moeten zijn om meer in 
te zetten in het type onderzoek wat hieraan bijdraagt.  

 
Gerelateerd aan het MONS-jaarprogramma is de WKC van mening dat sociaal-
economisch en juridisch onderzoek nog mist, hoewel dit wel volwaardig is genoemd in 
het NZA. Weliswaar wordt aangegeven dat een deel van de sociaal-economische 
kwesties die nu spelen al uitbehandeld zijn, maar de WKC vindt dat er beter gekeken 
moet worden waarvoor het sociaal economische onderzoek nog wel relevant is. De WKC 
denkt daarbij met name aan de acceptatie van de energietransitie. De vraag is zijn we er 
klaar voor. Waar ook naar gekeken kan worden is bijvoorbeeld wat is een redelijke 
compensatie voor de vissers. De laatste weken wordt dit type onderzoek ook steeds 
actueler. Bijvoorbeeld wat is de rol van Russisch gas of wat er gaat veranderen na de 
recente publicatie van de IPCC en wat heeft dit voor effect op de uitrol van windenergie.  
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